
Bijdrage PvdA aan de algemene beschouwingen HDSR 2018 
 
PvdA is een partij die opkomt voor de bestaanszekerheid van de mensen. 
En niet alleen in financieel –economisch  opzicht,zoals bij het kwijtscheldingsbeleid,  maar 
ook in fysiek opzicht. We gaan er van uit dat we in de bestuursvergadering van 3 oktober de 
aanbevelingen van de Commissie Aanpassing Belastingstelsel zullen bespreken, wat ons 
betreft voorafgegaan door een aparte commissievergadering daarover. 
 
Nu dan het fysieke aspect:  
Veiligheid tegen wateroverlast is vanouds een belangrijke taak van het waterschap. We 
kregen het aardig voor elkaar, maar het klimaatprobleem stelt ons voor nieuwe problemen. 
Gelukkig zetten we op tijd belangrijke stappen om die fysieke zekerheid van onze inwoners 
te verhogen: zo gaan we bijvoorbeeld de Lekdijk versterken en passen we het peilbeleid aan 
waardoor de bodemdaling kan worden afgeremd. 
In 2014 is door de fractie van de PvdA gevraagd om aandacht voor de kleine 
compartimentering, opdat bij een kadedoorbraak niet de gehele boezem leegloopt. In 
augustus 2014 rapporteert het college de stand van zaken. Daar volgen nog een achttal 
actiepunten uit. Zijn die intussen afgehandeld? 

 
Uit recente publicaties blijkt dat inwoners hoge verwachtingen hebben dat waterschappen 
de wateroverlast gaan aanpakken en keren.  We kunnen vast en zeker die en andere 
verwachtingen niet waarmaken als de inwoners niet zelf ook meewerken. Samenwerken is 
het devies. 
Er zal daarom moeten worden ingezet op meer voorlichting aan inwoners. In het verleden 
hebben we gepleit voor samenwerking met provincie en gemeenten op hun regionale of 
plaatselijke advertentiepagina’s. Het waterschap kan ook acte de présence geven op dagen 
dat veel inwoners op de been zijn, bijvoorbeeld bij jaarmarkten als de  Koeienmarkt in 
Woerden, het Heksenfestijn in Oudewater. Dat gebeurt al, maar kan meer.  
Overigens zijn we blij met de activiteiten die we nu richting scholen ondernemen en wat ons 
betreft mag daar uitbreiding aan gegeven worden. We moeten er naar streven alle kinderen 
te bereiken met voorlichting over het water en het waterschap.  
 
Onze oude wens om het waterbeheer in de stedelijke omgeving op orde te brengen wordt 
in samenwerking met gemeenten aangepakt, zowel wat betreft de opvang van regenwater, 
de doorstroming en de inrichting van het gebied als ook het tegengaan van hittestress. We 
zijn blij met de subsidieregeling Impulsregeling Kwaliteitswater in de stad en met name ook 
hoe die tot uitvoering komt. Hier laat WINNET zien hoe een goede samenwerking met de 
gemeenten opgebouwd kan worden. WINNET is niet voor niets opgezet om de ook de 
kwaliteit van het waterbeheer in gezamenlijke inspanning te verbeteren. Onze vraag in een 
eerdere algemene beschouwing om een evaluatie van de regeling is wel heel mager 
uitgevoerd. We zouden graag een inhoudelijke evaluatie zien dit najaar. 
Maar helaas wordt de verwachting van het klimaat van 2050 al in de nabije toekomst 
bewaarheid. Daarom worden er nu in het gehele land stresstesten gehouden in 
samenwerking met de gemeenten. Wij achten het van groot belang om de uitkomsten 
hiervan dit najaar uitvoerig met het college te bespreken. Liefst nog tijdig voor de 
behandeling van de begroting 2019.  



We zijn tevens benieuwd naar de resultaten van het Platform Ruimtelijke Adaptatie Regio 
Utrecht. 

 

 Het waterbeheer in het buitengebied komt ook steeds meer op orde. Het 
veiligstellen van de aanvoer van zoetwater voor de landbouw en natuur krijgt steeds 
beter gestalte, vooral ook bij het project van de Klimaatbestendige WaterAanvoer, de 
KWA. 
De KRW baart ons wel zorgen. We betwijfelen of we de gestelde doelen in 2028 
halen en zien uit naar de commissievergadering dit najaar waarin de voortgang 
bespreken en bezien hoe we er een tandje bij kunnen zetten. 
We willen ook dat het bodemdalingsbeleid scherp wordt gemonitord. Het grote 
experiment dat we nu aangaan in ons gebied volgen we kritisch, want hoe dan ook: 
bodemdaling vertragen met veel overheidsgeld lost het uiteindelijke probleem niet 
op: malen betekent dalen. Alternatieven in of voor de veeteelt zullen op den duur 
oplossing moeten bieden. 
 

Bij dit alles staat voor de PvdA de duurzaamheid hoog op onze waterschapsagenda. Gelukkig 
zijn daartoe reeds belangrijke stappen gezet:  

 Zonnepanelen aanpak in De Bilt en nu ook op de andere zuiveringen. 

 De energieopwekking uit zon en zuivering 

 Het duurzame waterbeheer, zoals de studie van de mogelijkheden inzake TEO, maar 
TEO staat niet alleen: we kennen ook nog TEA en TED. 

Dit alles is mooi verzameld in de duurzaamheidsagenda die wij zien als een voortschrijdende 
agenda. We hopen er regelmatig doelen van te bereiken en er komen vanzelf steeds weer 
nieuwe bij. Naar maatregelen voor de biodiversiteit hebben eerder al een motie ingediend 
en we kijken uit naar de voortgang en het gesprek daarover. 
 
Als we het over nieuwe uitdagingen hebben, hebben we het ook over de nieuwe stoffen: 
medicijnen, hormonen, gewasbestrijdingsmiddelen, zware metalen en waarschijnlijk de 
lastigste: de microplastics.  We hopen snel de keuzemogelijkheden voorgelegd te krijgen van 
het landelijk onderzoek naar de meest effectieve en efficiënte methoden om het 
geneesmiddelenprobleem aan te pakken. We kunnen dan bespreken hoe hiervoor een lange 
termijnstrategie uitgezet kan worden. We spreken daarbij de wens uit dat HDSR in deze in 
de voorhoede van de waterschappen meeloopt. We zijn blij met de brief die GS aan PS heeft 
gezonden waarin GS stellen daar samen met HDSR aan te willen werken. 
Met het meedoen in commissies, werkgroepen, experimenten en onderzoeken zijn in de 
praktijk van het werk kleinere uitgaven nodig. Hiervoor moet een bedrag beschikbaar zijn 
waar snel en zonder al teveel formaliteiten over beschikt kan worden. Vandaar dat de PvdA-
fractie het voorstel doet om een post op te nemen onder de naam Budget Innovatie-
activiteiten . Voor deze post kan geput worden uit het overschot dat geboekt wordt op de 
energiekosten ad € 500.000. Wij zijn van zins om bij het volgende agendapunt hiervoor een 
amendement in te dienen. 
 
Een nieuwe uitdaging is natuurlijk ook de Omgevingswet. Voorlopig is die nog niet van 
kracht, maar de uitvoering van deze wet vergt zoveel voorbereiding dat de voorbereiding nu 
la met kracht moet plaatsvinden. De tijd is om voordat we het door hebben.  
 



U ziet, voorzitter, dat we veel willen.  
Misschien meer dan binnen afzienbare termijn mogelijk is. Maar het is goed om ambities te 
hebben en daar met kracht en elan aan te werken. De vraag is of onze organisatie dat aan 
kan. We mogen daarbij immers niet in de valkuil stappen dat we alle kaarten op de grote 
projecten zetten. De kleine projecten en de uitvoering van de basiswerkzaamheden moeten 
ook gewaarborgd worden. Een simpel voorbeeld: peilbesluiten moeten elke tien jaar herzien 
worden. We zien nu voorbeelden waarbij dat niet het geval is. 
 
Tot slot, voorzitter. 
We zijn deze bestuursperiode begonnen met onze wens dat de kwaliteit van leven ons aller 
leidraad mag zijn in het bestuur van ons waterschap. We hebben de overtuiging dat er in 
deze periode daar het nodige aan gedaan is. Toch zijn we er nog lang niet: bij de KRW mag er 
nog een tandje bij en de aanpak van de nieuwe stoffen zijn de uitdaging in de toekomst. Als 
Partij van de Arbeid zullen we graag onze bijdrage blijven leveren aan de kwaliteit van het 
bestaan van de inwoners in het gebied van HDSR, want voor hen zijn wij aangetreden. 
 
 


